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2. Buitenlands beleid 

a. EEG-ministerraad 

Minister Zijlstra heeft vernomen, dat de ministers 
van Buitenlandse Zaken van de Zes een geheime bijeenkomst 
hebben gehouden, waarbij opnieuw is beslist over de vraag of 
ttvakministers" van de zes landen al of niet samen mogen ver
gaderen. Minister Cals herinnert eraan, dat dit het punt is, 
waarover hij een vorig maal een beslissing van de minister
raad wilde hebben. 

Minister ~lompé merkt 0P7 dat de minister van 
Buitenlandse Zaken de eerst verantwoordelijke is voor het 
buitenlands beleid naar buiten. Als deze ministers samen 
vergaderen, zullen zij echter de bij de onderwerpen betrokken 
ministers daarbij moeten halen of op de hoogte moeten stellen. 
Daartegenover zullen andere ministers 7 als zij afzonderlijk 
vergaderen, Buitenlandse Zaken op de hoogte moeten houden. 

Minister Zijlstra merkt OP7 dat de missie in Brussel 
ressorteert onder Büi tënlandse Zaken en dat deze op alle :. 
bijeenkomsten is vertegenwoordigd, zodat Buitenlandse Zaken 
automatisch op de hoogte komt. Spreker had gaa~ne7 dat 
Buitenlandse Zaken dezelfde procedure volgde, als ministers 
van Buitenlandse Zaken bijeenkomen, zodat niet over onderwer
pen van andere ministers wordt beslist zonder deze ministe r s. 
Spreker vraagt de aandacht van de minister-president voor deze 
kwestie. 

Minister De Pous heeft geen verslag gezien van de 
b ijeenkomst, die minister Zijlstra aanhaalde. © NA, 2.02.05.02 (Arch. MR) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 618
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2 b. Het horen van leden van de 3uropese Commissie , de 
Euratomcommissie of de Hoge Autoriteit 

Minister De Fous heeft bij de lunch van de 
Kamercommjs3ie voor kernenergie met mr. E .Sassen 9 waaraan 
hij ook heeft deelgenomen, re eds aangeduid, dat hi j ver
wachtte 9 dat in de ministerraad bezwaren zouden ri j zen 
tegen het verzoek van de commissie aan mr.Sassen om in haar 
vergadering te komen. Spreker heeft gevoel voor he t s taat s
rechtelijke bezwaar. De Kamerco~~issie zegt, dat het hier 
geen "hearing" betreft, ,maar een uitwisseling van ge dachten, 
waarvoor men ook s preker had willen uitnodigen. Hij heeft 
van mroSassen diens uiteenzetting ontvangen, waarin weinig meer 
stond dan iets over de berekeningen van de samenwerkende elek
triciteitsproduktiebedrijven (SEP) inzake de bouw van een 

( kernenergiecentrale, alsmede een passage over de reis van 
prof.Van Staveren naar Amerika. Spreker heeft de indruk, 
dat geen kritiek is uitgeoefend o p het beleid van de Neder
landse regering terzake ~ De minister-president acht het wense
lijk het staatsrechtelijke punt wel in de raad te bekijken. 
Het gaat om de vraag of een parlementscommissie een lid van 
de Europese Commissie of de beide andere bestuursorganen kan 
horen op dezelfde wijze als zij Nederlandse deskundigen kan 
horen. 

~inister Korthals begrijpt, dat mr . Sassen ernaar 
heeft gestreefd het een bloedloos ge spre k te laten zijn. Toch 
waarschuwt spreker tegen deze procedure van het horen van 
leden van de Buropese Commissies; nu was het nog onschuldig, 
maar een volgende keer loopt het erop uit, dat de Kamercom
missie gaat meeregeren. Spreker heeft ook een tendentie be
speurd uitgaande van Brussel om deze onjuiste ontwikkeling 
te entameren. De Surinaamse delegatie heeft kenbaar gemaakt, 
f.at Suriname zich met de EEG wil associëren, waarbi j van 
Nederlandse zijde is gezegd, dat men dan ook bereid zal moe
ten zijn tot verlaging van invoerrechten over te gaan. Een 
ambtenaar van de :eEG is echter naar ïïederland gekomen en 
heeft aan de Surinaamse delegatie gezegd, dat dit laatste 
niet nodig is bij associatie, aange zien dit ten aanzien van 
Togoland ook niet het geval is. ~en dergelijk optreden ver
troebelt de verhouding tussen Nederland en Suriname. 

Minister Klompá merkt o p , dat op het voetspoor van 
de Commissie-Van Bysinga indertijd is gezegd, dat het con
tact met Kamercommissies over buitenlandse aangelegenheden 
een wat ander karakter kan hebben, aange zien de Kamer eenmaal 
afgesloten overeenkomsten niet meer kan amenderen. 1.linister 
Cals wijst erop, dat het dan gaat over contact van ministers 
met een Kamercommissie 0 

Minister De Pous heeft, evenals minister Marijnen, 
tevoren gesproken met de betrokken Kamercommissies over de 
versnelling van de EEG . Spreker ziet hiertegen alleen be zwaar 
als de commissie aan de minister een bindend mandaat zou 
willen geven. Spreker vraagt zich af wat de regering tegen 

het horen .... 
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het horen van leden van de Europese commissies door kamer
comm:i.s3ies kan doen. ~.Tinister Zi .ilstra is van oordeel dat 
als de raad het eens is, dat dit horen verkeerd is ~en OP 
rustige wijze op een ogenblik dat dit pas geeft k~n laten 
bli jken, dat het verkeerd i s. r.1ini ster Klompé a~ht het 
wenselijk duidelijk te maken, dat het de taak van het 
Europese parlement is om met de leden van de Europese Com
missies te spreken en niet die van het Nederlandse parlement. 

2 c. De verhouding tot Indonesië 

De raad besluit een communiqué uit te geven, waarin 
persberichten uit Djakarta over de waarneming van vreemde 
vliegtuigen boven Indonesië, die uit de richting van Ni euw
Guinea zouden komen, worden tegengesproken. 

2 d. Bezoek van Australische minister Hasluck( Zie notulen m.r. 
13 mei 1950, punt 2 h) ." 

~,~inister Toxopeus deelt een en ander mede omtrent 
het bezoek van de Australische minister voor overzeese ge 
bieden Hasluck. Deze was o.a. van oordeel, dat de opvoeding 
van de Papoea's tot zelfstandigheid langere tijd nodig zal 
hebben dan hier te lande wel wordt ·aangenomen5 Hasluck 
voelde voor voortdurend politiek overleg; als Nederlandse 
bewindslieden in Nederlan~Nieuw-Guinea komen, zouden zij ook 
naar het Australisch deel of Australië moeten doorgaan. 
Staatssecre~aris Bot he eft bij het stellen van het parlement 
van het Australisch deel t egeno\erde N.G.-raad erop gewezen, 
dat de Australische regering de meerderheid van de leden van 
het parlement benoemt en dat dit hoofdzakelijk ambtenaren 
zijn. Men heeft voorts gesproken over een tienjarenplan voor 
Nederlands-Nieuw-Guinea en over de vestiging van Australische 
maatschappijen in dat gebied. 

2 e. Diner met minister-president van Malaya 

Besloten wordt, dat aan het regeringsdiner voor 
de minister-president van Malaya behalve de minister-pre sident 
en minister Luns ook staatssecretaris Bot zal deelnemen. 

3. Notawisseling ••• 


